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Postadress: Uppsala kommun, kommunledningskontoret, 753 75 Uppsala  
Besöksadress: Stadshusgatan 2 
Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 
E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 
www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text.Click or tap here to enter text. 

Slutrapport och utvärdering 
landsbygdsberedningen   

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga utvärderingen av landsbygdsberedningens arbete till handlingarna,  

Ärendet 
Kommunstyrelsens beslutade den 16 oktober 2019 (§ 219) att ge 
landsbygdsberedningen i uppdrag att återkomma till kommunstyrelsen med en 
utvärdering av landsbygdsberedningens arbete senast i september 2022. Enligt 
landsbygdsberedningens föreskrifter ska det varje kalenderår ske en återrapportering 
till kommunstyrelsen. Denna rapportering hanterar både utvärderingen av 
landsbygdsberedningen samt den årliga återrapporteringen.   

Beredning 

Rapporteringen har genomförts av stadsbyggnadsförvaltningen.  

Föredragning 

I rapporten sammanfattas landsbygdsberedningens mötestillfällen från 2019 till 
dagens datum. Rapporten presenterar även landsbygdsberedningen uppdrag i relation 
till den verksamhet som genomförts sedan 2019.  

Landsbygdsberedningen har under åren haft ett flertal dialoger med förvaltningar och 
bolag. Det har skapat en god bild över hur kommunen arbetar med 
landsbygdsfrågorna inom olika sakområden. Landsbygdsberedningen lyfter bland 
annat behovet av att utöka dialogen med aktörer på landsbygderna, men även med 
andra offentliga aktörer som jobbar med landsbygdsutveckling, exempelvis Region 
Uppsala och Länsstyrelsen Uppsala län.  

Stadsbyggnadsförvaltningen  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2022-11-28 KSN-2022-01884 
  
Handläggare:  
Cecilia Carlqvist 
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Landsbygdsberedningen lyfter även värdet av att fortsätta ha en beredning för 
landsbygdsfrågorna vid Uppsala kommun. Resan från start till idag har varit en 
läroprocess och beredningen ser positivt på att få utökat uppdrag för att fortsatt arbeta 
med att minska den upplevda klyftan mellan stad och landsbygder och lyfta fram de 
fördelar som finns med kommunens landsbygder.   

Ekonomiska konsekvenser 

Beslutet innebär inga ekonomiska konsekvenser. 
 

Beslutsunderlag  

• Tjänsteskrivelse daterad den 28 november 2022 
• Bilaga 1, rapport och utvärdering av landsbygdsberedningen 
• Bilaga 2, minnesanteckningar från landsbygdsberedningen 30 september 2022 

 

 

 

Stadsbyggnadsförvaltningen 

 

 

Joachim Danielsson Christian Blomberg  
Stadsdirektör Stadsbyggnadsdirektör  
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Postadress: Uppsala kommun, kommunstyrelsen, 753 75 Uppsala 
Besöksadress:  Stadshusgatan 2 
Telefon: 018-727 00 00 (växel) 
E-post: kommunstyrelsen@uppsala.se 
www.uppsala.se 

Utvärdering och återrapportering av 
landsbygdsberedningens arbete 2019–
2022 

Bakgrund och genomförande  
Kommunstyrelsens beslutade den 16 oktober 2019 (§ 219) om att ge 
landsbygdsberedningen i uppdrag att återkomma till kommunstyrelsen med en 
utvärdering av landsbygdsberedningens arbete senast i september 2022. Enligt 
landsbygdsberedningens föreskrifter ska det varje kalenderår ske en återrapportering 
till kommunstyrelsen. Denna rapportering hanterar både utvärderingen av 
landsbygdsberedningen samt den årliga återrapporteringen.   

Syftet med landsbygdsberedningen är att bidra till förverkligandet av att Uppsala ska 
bli Sveriges bästa landsbygdskommun. Beredningen ska också arbeta för att motverka 
den upplevda klyftan mellan stad och land både genom att åtgärda reella brister samt 
upplysa om de fördelar som finns med att bo på landet. 

Landsbygdsberedningen består av en representant från de partier som representeras i 
kommunstyrelsen. Ledamöterna utses av kommunstyrelsen. 

Beredningen sammanträder minst fyra gånger per år och sammankallas av 
ordföranden. Det har varit god uppslutning vid mötena från samtliga partier.  

Sedan 2019 har landsbygdsberedningen haft möten vid följande datum:  

• Under 2019: 18 december 
• Under 2020: 28 februari, 11 maj, 9 september och 26 november 
• Under 2021: 3 februari, 17 maj, 1 september, 4 oktober och 22 november 
• Under 2022: 2 februari, 20 april och 3 0september 

 

 

 

Datum: Diarienummer: 
2022-10-11 KSN-2019-1531 

Kommunstyrelsen  
Rapport  
 
Handläggare:  
Cecilia Carlqvist  
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Nedan presenteras landsbygdsberedningens uppdrag samt den verksamhet som har 
genomförts inom beredningen och landsbygdsprogrammet.  

Uppdrag Verksamhet  

Främja den lokala utvecklingen 
av näringslivet samt byggande på 
landsbygden 

• Beredningen har fått löpande lägesrapporter 
gällande arbetet med servicepunkterna 

• Landsbygdsberedningen har fått 
föredragningar om näringslivets utveckling i 
kommunen från kommunledningskontorets 
näringslivsenhet.  

Tillsammans med privata, 
offentliga och ideella aktörer 
skapa en levande landsbygd som 
nyttjar lokala tillgångar och en 
växande regional arbetsmarknad. 
Utgöra styrgrupp för 
pilotprojektet för 
medborgarbudget. 

• Landsbygdsberedningen har i flera år haft i 
uppdrag att agera styrgrupp i arbetet med 
medborgarbudgeten tillsammans med 
invånare i respektive område. 
Landsbygdsberedningens representanter i 
styrgruppen har varit aktiva i genomförandet 
av medborgarbudgeten genom att 
exempelvis delta i informationsträffar i 
bygderna.  

• Landsbygdsberedningen har i samband med 
uppstart av nya områden fått föredragningar 
om medborgarbudgeten. Sveriges 
kommuner och regioner (SKR) har bjudits in 
för att informera och inspirera till fortsatt 
arbete med medborgardialog och 
medborgarbudget. Under 2021 deltog även 
en kommunjurist för att informera om de 
juridiska förutsättningarna för 
medborgarbudgeten. 

Lyfta fram förebilder på Uppsalas 
landsbygd. 

• Årets landsbygdsaktör har utsetts 2020, 2021 
och 2022.  

Verka för kunskapsspridning om 
landsbygdsfrågor. 

• Landsbygdsmässan 2021 samordnades med 
Uppsala klimatvecka och bjöd in till en kväll 
med den hållbara landsbygden i fokus. 
Invånare bjöds in till dialog och 
kunskapsutbyte om exempelvis hållbart 
engagemang, samåkning, REKO-ringar 
etcetera. 

Säkerställa att alla nämnder och 
styrelser, förvaltningar och bolag 
jobbar aktivt med 
landsbygdsprogrammet och 
landsbygdsperspektivet. 

• Under 2020 deltog landsbygdsberedningen i 
en workshop inom arbetet med Uppsala 
klimatfärdplan för att lyfta in 
landsbygdsperspektivet.  

• Nästan vid varje landsbygdsberedning har 
olika förvaltningar och bolag bjudits in för att 
ha en dialog om hur vi tillsammans arbetar 
med landsbygderna och hur vi kan utveckla 
det. 
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Följa upp kommunens 
landsbygdsarbete (exempelvis 
indikatorer, mål, program och 
planer inom 
landsbygdsområdet). 
 

• Arbetet med servicepunkterna har varit på 
mötesagendan samt dragningar om arbetet 
med pendlarparkeringar. 

• Landsbygdsberedningen har varit delaktig i 
uppföljningen av landsbygdsprogrammet 

• Årligen har Landsbygdsberedningen fått 
information om bredbandsutbyggnaden 
med tillhörande statistik. Under 2021 
fördjupade sig landsbygdsberedningen i 
bredbandsfrågorna genom att bjuda in 
Region Uppsala och A-focus. 

Bevaka nationella satsningar på 
landsbygden. 
 

• Under 2022 deltog landsbygdsberedningen 
vid Landsbygdsriksdagen som arrangeras av 
Hela Sverige ska Leva. 

• Landsbygdsberedningen fick en 
föredragning om regeringens budget och 
dess påverkan på landsbygderna. 

Ha möjlighet att yttra sig gällande 
reviderade och nya styrdokument 
som berör landsbygdsområdet, 
innan beslut fattas om dessa 
styrdokument. 
 

• Bostadsfrågan har varit prioriterad och har 
diskuterats flertalet gånger vid 
landsbygdsberedningen. Bland annat i 
samband med att 
bostadsförsörjningsprogrammet “Bostad för 
alla” togs fram. Forskare har även bjudits in 
för att visa på resultat om flyttmönster på 
landsbygderna.   

• Landsbygdsberedningen har även deltagit 
och gett inspel på arbetet med program och 
handlingsplan för trafik och mobilitet 

• Stadsbyggnadsförvaltningen deltog och 
presenterade aktualiseringen av 
översiktsplanen utifrån ett 
landsbygdsutvecklingsperspektiv. 

• Beredningen har haft en workshop med 
syftet att få in landsbygdsperspektivet i 
klimatfärdplanen. Grupperna diskuterade 
transporter, livsmedelskedjan och kretslopp 
samt hållbara livsstilar och engagemang. 

• Ett extrainsatt möte hölls i september 2021 
för att gå igenom och diskutera revideringen 
av landsbygdsprogrammets handlingsplan 
samt utredningen om lokala bygderåd. 
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Landsbygdsberedning – en tillbakablick och arbetet framåt  
Landsbygdebredningen har under åren haft ett flertal dialoger med förvaltningar och 
bolag. På nästan varje landsbygdsberedning har gäster bjudits in för att få dialog om 
hur vi tillsammans utveckla landsbygderna i kommunen. Det har skapat en god bild 
över hur kommunen arbetar med landsbygdsfrågorna inom olika sakområden. Det 
finns dock behov av att öka dialogen med kommunens verksamheter inom exempelvis 
driftstöd för kommersiell service, kommunens skogsinnehav och vägunderhåll av 
finmaskigt vägnät. Landsbygdsberedningen lyfte även behovet av att föra dialog med 
aktörer regionalt som arbetar med landsbygdsfrågorna (exempelvis Region Uppsala 
och Länsstyrelsen).  

Det är viktigt att målbilden och syftet med landsbygdsberedningen delas av 
kommunstyrelsen och att beredningen i större utsträckning kommer till nytta för 
kommunstyrelsen. Förslagsvis rapporterar beredningen till kommunstyrelsen oftare, 
exempelvis genom föredragning en till två gånger per år.  

Landsbygdsberedningen verkar för ökad samverkan och samordning men behöver 
utveckla en fungerande samverkansstruktur för att med kontinuitet och tydlighet 
bedriva en aktiv dialog med landsbygdernas aktörer, något som även 
kommunrevisionen lyfter. Landsbygdsberedningen föreslår att ha ett antal av sina 
möten på landsbygderna och i samband med det besöka pågående aktiviteter, 
exempelvis Servicepunkterna, arbetshubb med mera.  

Landsbygdsberedningen önskar bättre kunna överblicka landsbygdernas utveckling 
genom ett landsbygdsbokslut. I ett sådant bokslut ska landsbygdernas behov i 
kommunen lyftas fram utifrån ett regionalt och lokalt perspektiv. Det kan stärka 
förutsättningarna för att identifiera de åtgärder som behövs för att Uppsala ska bli en 
av Sveriges bästa landsbygdskommuner.  

Det finns ett behov av att i större utsträckning få in mer kunskap från internationell och 
nationell forskning för att få en bättre bild av landsbygdsutvecklingsfrågorna. Lokal 
kunskap om landsbygderna kan även hämtas via enkäter till olika aktörer på 
landsbygderna, men även genom studiebesök.  

Landsbygdsberedningen önskar en tydligare strategisk förankring i kommunens 
förvaltningar för att kunna påverka riktningen i landsbygdsutvecklingen. Det har inte 
funnits tillräckligt med tid för fördjupning i viktiga frågor. Det bör därför vara färre 
punkter på agendan under landsbygdsberedningens möten. 

Kommunledningskontoret har fått i uppdrag att utreda om vi ska ha bygderåd i 
kommunen. Landsbygdsberedningen tycker att det kan vara positivt att etablera ett 
bygderåd för att vara en möjliggörare för att verkställa lokala initiativ, men det är ett 
beslut som måste tas av kommunstyrelsen. Samtidigt har det lyfts fram att det kan 
vara fel att upprätta bygderåd ”uppifrån”; det behövs ett ägandeskap hos föreningarna 
på landsbygderna. En inventering av vilka processer och aktiviteter som pågår inom 
landsbygdsutvecklingen är nödvändig för att öka möjligheten för landsbygdernas 
aktörer att vara medskapande. 

Landsbygdsberedningen lyfter värdet av att fortsätta ha en beredning för 
landsbygdsfrågorna vid Uppsala kommun. Resan från start till idag har varit en 
läroprocess och beredningen ser positivt på att få utökat uppdrag för att fortsatt arbeta 
med att minska den upplevda klyftan mellan stad och landsbygder och lyfta fram de 
fördelar som finns med kommunens landsbygder.   
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Landsbygdsberedningen roll och uppdrag bör tydliggöras eller renodlas. Det finns 
önskemål om att landsbygdsberedningens uppgift kan vara att säkerställa att alla 
nämnder arbetar utifrån landsbygdsprogrammets uppdrag. Det behöver även 
tydliggöras om landsbygdsberedningens roll är att vara kommunstyrelsens röst 
gentemot landsbygderna, eller landsbygdernas röst gentemot kommunstyrelsen. 

Landsbygdsberedningen bör förses med tillräckligt med resurser om dess uppdrag ska 
fortsätta, exempelvis kansliresurser. 

Beredning  
Rapporteringen har genomförts av stadsbyggnadsförvaltningen på uppdrag av 
landsbygdsberedningen.  
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Postadress: Uppsala kommun, 753 75 Uppsala 
Telefon: 018-727 00 00 (växel) 
www.uppsala.se 

Minnesanteckningar 
landsbygdsberedningen 
Datum: 30 september 2022 

Tid: 09:00-12:05 

Lokal: Kommunstyrelsesalen, Stadshuset 

Närvarande  

Ledamöter 

Helena Nordström Källström (MP), ordförande 
Hans Nordström (C), vice ordförande 
Ulrik Wärnsberg (S) 
Anders A Aronsson (L) 
Therez Almerfors (M) punkt 1–3 
Jonas Segersam (KD) punkt 1–3 
Tobias Smedberg (V) 

Övriga 

Cecilia Carlqvist, landsbygdsstrateg, stadsbyggnadsförvaltningen 
Åsa Dahlin, chef vid enheten för översiktlig planering 2 
Klara Eklund, sekreterare 
Katarina Håkansson, verksamhetscontroller, utbildningsförvaltningen 
Ida Väisänen, avdelningschef Ledning hemkommun, utbildningsförvaltningen 
Örjan Trapp, strategisk samhällsplanerare, stadsbyggnadsförvaltningen 

Föredragningslista 

1. Fastställande av föredragningslista  

Landsbygdsberedningen fastställer utsänd föredragningslista med tillägget att en fråga 
från Anders A Aronsson om Landsbygdsriksdagen lyfts under övriga frågor. 

Landsbygdsberedningen 
Minnesanteckningar 
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2. Slutrapport och utvärdering landsbygdsberedningen 

Föredragande: Cecilia Carlqvist, landsbygdsstrateg, 
stadsbyggnadsförvaltningen 

Cecilia Carlqvist sammanfattar innehållet i slutrapporten och utvärderingen av 
landsbygdsberedningen, samt tillhörande tjänsteskrivelse. Presentationsbilder 
återfinns i bilaga 1. Inför mötet skickades följande handlingar ut till 
landsbygdsberedningen: 

• Tjänsteskrivelse daterad den 29 september 2022 
• Bilaga 1, rapport och utvärdering av landsbygdsberedningen 

I diskussionen lyftes bland annat landsbygdsberedningen roll, och flera ledamöter 
framförde synpunkten att landsbygdsberedningens roll och uppdrag kan tydliggöras 
eller renodlas.  

Något som kan tydliggöras i slutrapporten är att uppdragen på sida 2 i rapporten inte 
bara är landsbygdsberedningens uppdrag, utan ingår i landsbygdsprogrammet och 
riktar sig till Uppsala kommuns samtliga nämnder och bolagsstyrelser. Det lyftes också 
att man kan vara skarpare vad gäller landsbygdsberedningens uppgift att säkerställa 
att alla nämnder arbetar utifrån landsbygdsprogrammets uppdrag. 

Representativitet och hur man får in landsbygdens röst var något som diskuterades. 
Exempelvis ställdes frågan om landsbygdsberedningens roll som kommunstyrelsens 
röst gentemot landsbygderna, eller landsbygdernas röst gentemot kommunstyrelsen. 
Samtidigt lyftes att man kan få in landsbygdsperspektivet utan att få in alla perspektiv 
från dem som bor på landsbygderna. Medborgarbudget lyftes som ett exempel på ett 
forum där man kan delta oavsett roll, samt som ett sätt för landsbygdsberedningen att 
nå ut. Möjligheten att träffa människor har dock under den gångna mandatperioden 
begränsats av pandemin. Det lyftes också att man behöver synliggöra tydligare vad 
som åstadkoms i kommunen, utöver medborgarbudget. 

Landsbygdsberedningens roll som beredande organ till kommunstyrelsen 
diskuterades också, samt att kommunstyrelsen kan se över vad som ska beredas i 
landsbygdsberedningen. Landsbygdsberedningens möjlighet att påverka även där 
kommunen inte ansvarar, och dess roll gentemot stat och region lyftes också. 

Något annat som togs upp var att landsbygdsberedningen bör förses med tillräckligt 
med resurser om dess uppdrag ska fortsätta, exempelvis kansliresurser. 

En annan fråga som togs upp var behovet av ett landsbygdsbokslut för att få ett nuläge 
över, och synliggöra, vad som sker på landsbygden. Detta möjliggör i sin tur för en 
behovsinventering, vilket lyftes som något landsbygdsberedningen bör ta större ansvar 
för. 

3. Utbildningsförvaltningen arbete med hållbarhetsperspektivet på 
landsbygderna och skolans roll på landsbygderna 

Föredragande: Katarina Håkansson, verksamhetscontroller och Ida Väisänen, 
avdelningschef Ledning hemkommun, utbildningsförvaltningen 

Katarina Håkansson och Ida Väisänen ger en presentation om hur de jobbar med skolor 
på landsbygderna, samt hur odling och utomhuspedagogik används i skolor som 
Knutby skola och Börje skola. Bland annat presenteras åtgärder för skolor på 
landsbygden, se presentationsbilder i bilaga 2. 
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Utbildningsnämnden har fastställt en så kallad landsbygdsersättning till skolor som 
klassas som landsbygdsskolor. I nuläget är kriterierna för en landsbygdsskola är att 
den är belägen utanför Uppsala och Storvreta tätort, samt att skolan är den enda på 
orten. Bland de skolor som omfattas av definitionens finns en stor spännvidd i storlek 
på skolor. Kriterierna håller på att ses över och kommer att beredas i 
utbildningsnämnden. 

Frågan ställdes hur ersättningen till landsbygdsskolor sätts i förhållande till i relation 
till andel behöriga lärare och elevresultat. Ersättningen är en organisatorisk ersättning 
som inte är baserad på resultat – men samtidigt är den inte särkopplad från andra 
ersättningar. 

I diskussionen lyftes att det är bra att det är uppe för översyn hur kriterierna ska vara. 
En synpunkt som framhölls var att formuleringen att ”öka tydligheten” i åtgärd 1.7 i 
utbildningsnämndens verksamhetsplan 2022, är otydlig.  

Några av de utmaningar som lyftes av ledamöterna var närvaron av exempelvis polis 
och socialtjänst på skolor på landsbygden, samt tillgången till vikarier på förskolor på 
landsbygden. Vad gäller det senare framhölls att det är svårt för kommunens egen 
vikariepool att få ut vikarier, och att utbildningsförvaltningen bör se över om man kan 
göra det mer attraktivt. 

4. Landsbygdstrategen informerar 

Föredragande: Cecilia Carlqvist, landsbygdsstrateg, 
stadsbyggnadsförvaltningen 

Cecilia Carlqvist Informerar om arbetet med servicepunkter, se presentationsbilder i 
bilaga 1.  

Det finns planer på att göra Lännamacken till en servicepunkt. Ett möte ska hållas i 
Länna med alla servicepunkter i kommunen, från vilket inbjudna kan ta med sig tankar 
till andra servicepunkter. Det ska också genomföras en avtalsuppföljning. Under 2022 
har man infört att två möten per år ska hållas med servicepunkterna. Det är viktigt att 
vara flexibel och anpassa servicepunkterna efter olika behov på olika landsbygder. I 
takt med att tätorter utvecklas kan servicepunkter också flyttas. Servicepunkterna kan 
utvecklas genom att införa möjligheter att låna verktyg, samt få in klimatarbete i 
servicepunkterna. 

En fråga var hur det märks att servicepunkterna utnyttjas. I butiker finns mätare, men 
det går inte att se hur många som rör sig i området. Ett medskick som gavs var att man 
bör se över om andra förvaltningar har nytta av servicepunkterna. 

5. Resultatet från serviceanalys för landsbygderna 

Föredragande: Örjan Trapp, strategisk samhällsplanerare, 
stadsbyggnadsförvaltningen 

Örjan Trapp presenterar resultatet från en serviceanalys för landsbygderna. Hittills har 
fokus varit tillgång till basservice och skillnader mellan orter/landsbygder. I analysen 
har man tittat på 17 servicekategorier utifrån mål i landsbygdsprogrammet. 
Landsbygdsberedningen får se bilder, som än så länge ett arbetsmaterial, över hur 
många procent av invånarna i de prioriterade tätorterna som har tillgång till olika 
service inom 1 km. Presentationsbilderna återfinns i bilaga 3.  

I nästa steg av analysen ska följande ingå: 
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- Analys av tillgången på basservice med fokus på barn och unga  
- Fördjupning för respektive tätort  
- Arbete med ortsfördjupningar inom ramen för revidering av översiktsplan 

Det framhölls att kommande rapport ger en bra överblick inför översiktsplan, där det är 
viktigt att prioritera utifrån ett barnperspektiv. Något som efterfrågades var bland 
annat kartläggning av de sex landsbygdsområdena samt av servicepunkter. Det finns 
parametrar för landsbygdsområdena, men det är svårt att mäta rimliga avstånd när 
boendeglesheten varierar. Man kommer titta på fler tätorter, samt gå in i 
ortsfördjupningar. Tätorterna spelar även en viktig funktion för sin landsbygd, och 
stadsnoderna är också till för att tillgängliggöra resurser utanför staden. 

En annan fråga som togs upp var hur bygdegårdar definieras och om också övriga 
föreningslokaler räknas in, vilket är intressant när man pratar om social hållbarhet. Hur 
föreningslivet ser ut på landsbygden lyftes som ett intressant perspektiv att 
komplettera med så småningom. 

Hur länge Storvreta ska räknas som landsbygd var en annan fråga som lyftes som 
något som kan ses över. 

Datatillgången i Uppsala kommun är god, och det utrycktes att det vore intressant vad 
forskningen kan få ut av detta. Det betonades också att allmänheten har ett stort 
intresse av att denna typ av data tillgängliggörs och kommuniceras. Återkoppling 
gjordes också till landsbygdsbokslut – där den data som presenterades även är en bra 
utgångspunkt. 

Något annat som diskuterades var behovet av tröskelinvesteringar på vissa platser, då 
människor bosätter sig där det finns service. Behovet att se över detta i översiktsplan 
samt ompröva bedömningar där det kan finnas annat underlag idag lyftes, exempelvis i 
Skyttorp. Bland annat nämndes tröskelinvesteringar i vatten och avlopp samt 
användningen av andra tekniklösningar för att använda dricksvatten på ett smart sätt.  

6. Landsbygdstrategen informerar (fortsättning) 

Föredragande: Cecilia Carlqvist, landsbygdsstrateg, 
stadsbyggnadsförvaltningen 

Presentationsbilder återfinns i bilaga 1. 

Arbetshubbar 

Cecilia Carlqvist berättar om arbetet med arbetshubbar på landsbygderna. Uppsala 
kommun är projektledare för arbetet med en pop up-arbetshubb i Björklinge, som tas 
fram i samarbete med Beteendelabbet, STUNS samt en lokal entreprenör Björklinge C 
AB. Projektet har fått stöd av Vinnova, och tanken är att fastighetsägarna ska ta över 
ansvaret för verksamheten. I projektet har en arkitektbyrå anlitats som återbrukar 
material som finns i lokalen, men som också utrustar lokalen med möbler som 
kommunen har. 

Pop up-arbetshubben testas i sex månader, och dess utformning kan ändras under 
tiden utifrån behov. Verksamheten kommer utformas som en betaltjänst, och man 
kommer att ta fram en uppstartsguide som ska hjälpa intresserade aktörer att etablera 
arbetshubbar runt om i kommunen samt som underlag i politiska beslut rörande 
landsbygdsutveckling. På längre sikt är tanken att arbetshubben ska vara en del i 
centrumutveckling och att bibliotek, träffpunkt för äldre och arbetshubb ska 
samlokaliseras i Björklinge centrum.  
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Frågor ställs kring om det är arbetsgivaren eller den enskilde som ska betala för 
tjänsten, samt hur kommunen förhåller sig till anställda som vill arbeta från 
arbetshubben. Tanken är att man ska ta fram olika affärsmodeller och förslag, som 
också kan ändras under projektets gång. I projektet har man också kontakt med HR-
avdelningarna på kommunen och Region Uppsala. 

Det lyftes att motivet för många med att åka till kontoret idag kan vara det sociala 
utbytet, och det är därför inte säkert att arbetshubben kommer locka tillräckligt 
många. En synpunkt som framfördes var att sex månader är kort tid för att utvärdera, 
och att det hade varit bra med en längre provperiod. Sex månader är satt som ett 
minimum, och längden på projektet beror bland annat på budget. 

Frågan ställdes om man kan hämta inspiration från andra arbetshubbar, exempelvis 
arbetshubbar i Tuna och Järlåsa samt arbetshubbar i Gottsunda. Det finns inte många 
andra som säljer tjänsten, och det är svårt att få ekonomi i det, men det här projektet 
syftar också till att skapa mer service i området. 

Medborgarbudget 

Vinnande förslag i medborgatbudget område 3 presenteras. Skyltar ska sättas upp om 
att investeringen kommer från medborgarbudget, vilket man tidigare inte 
kommunicerat tillräckligt tydligt. 

I område 4 håller de vinnande förslagen ännu på att genomföras, och i område 5 har 
man fått in många idéer och ska nu genomföra röstning. En utmaning man sett är att 
nå Danmarksbygden. 

En fråga som ställdes var hur arbetet med medborgarbudget ska fortsätta och 
förvaltas, och det betonades att den enskilde inte bör behöva betala någon avgift för 
den kommunala investeringen. Hittills har man löst frågan med överlåtelseavtal, och 
den som tar över driften kan få driftsbidrag av kommunen. I andra fall har pengar inte 
efterfrågats. Man har initierat ett arbete mellan kommunens ekonomer, 
landsbygdsstrateger och jurister, för se över eventuella driftkostnader inom 
Medborgarbudget. 

Upplandsbygd 

Information ges om Upplandsbygd lokal ledd utveckling som kommunen är 
medlemmar i, samt den nya avtalsperioden kommunen går in i. 

Hög poängsättning för Upplandsbygds utvecklingsstrategi i förhållande till andra 
Leaderområden i Sverige leder till att man får mer resurser jämfört med förra 
programperioden. I Uppsala är kommunen medfinansiär, och det betonades att det är 
viktigt att se till att man får utväxling för pengarna från EU. 

Det framhölls att man måste få mer samverkan och mobilisera idéer på landsbygden, 
och medborgarbudget lyftes som något som går att koppla till detta. 

Uppsökarna – mobilt projektkontor 

Arbetet med Uppsökarna, som är ett mobilt projektkontor, presenterades. Målgruppen 
är föreningar och föreningsliv på landsbygden, och syftet med projektet är att bidra till 
en hållbar landsbygdsutveckling genom att öka kunskapen om Agenda 2030, stärka 
lokala aktörer och främja hållbara lokala utvecklingsprocesser.  

Några lyckade exempel inom Uppsökarnas första insatsområde, upprustning av lokaler 
och mötesplatser, lyftes. På SK Iron i Björklinge hyr exempelvis kommunen nu in sig för 
träffpunkter för äldre. Vad gäller uppsökarnas andra insatsområde, arrangemanget av 
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hållbara evenemang, har antalet evenemang begränsats av pandemin. Marknadsföring 
av bygdedagar - det tredje insatsområdet - har genomförts på flera platser, och det 
finns också flera inplanerade bygdedagar. 

7. Övriga frågor 

Anders A Aronsson efterfrågar rapporten från Landsbygdsriksdagen 2022, och lyfter att 
den borde ha tagits upp som en punkt på dagordningen. Rapporten har anmälts till 
kommunstyrelsen, och skickas ut till landsbygdsberedningens ledamöter efter mötet. 

En fråga som lyftes var förtroendevaldas fortsatta arbete i styrgruppen för 
medborgarbudget. Eftersom landsbygdsberedningens mandatperiod löper ut den 30 
september 2022, ställdes frågan hur man ska representera landsbygdsberedningen när 
den formellt sett inte längre finns.  

På mötet kom landsbygdsberedningen fram till att de som redan är tillsatta att sitta i 
styrgrupp för medborgarbudget bör fortsätta sitta i styrgrupperna under hela 
projektperioden, och att detta vid behov framförs till kommunstyrelsen.  
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